



**LAPORAN LIPUTAN MEDIA HARIAN  
AHAD 19 DISEMBER 2021**

<b>BIL</b>	<b>TAJUK KERATAN AKHBAR</b>	<b>KEMENTERIAN / JABATAN / AGENSI</b>
1.	MAFI PERUNTUKKAN RM10 JUTA LAKSANA PROGRAM PERTANIAN BANDAR TAHUN HADAPAN, UTUSAN BORNEO -ONLINE	KEMENTERIAN PERTANIAN DAN INDUSTRI MAKANAN (MAFI)
2.	PROGRAM PERTANIAN BANDAR BANTU KURANG KOS SARA HIDUP, MELAKA HARI INI -ONLINE	
3.	BANGSAL IKAN RANAP DIPUKUL OMBAK BESAR, KOSMO -ONLINE	
4.	FAMA SASAR JTDL DIADAKAN SEKALI DI SETIAP NEGERI TAHUN HADAPAN, UTUSAN BORNEO SARAWAK -ONLINE	LEMBAGA PEMASARAN PERTANIAN PERSEKUTUAN (FAMA)
5.	IKAN SEGAR SEJUK BEKU BANTU STABIL HARGA IKAN PADA MUSIM TENGGUJUH, UTUSAN BORNEO SABAH -ONLINE	LEMBAGA KEMAJUAN IKAN MALAYSIA (LKIM)
6.	PROGRAM JUJALAN KELUARGA MALAYSIA KINI DI PUTRAJAYA, SUARA MERDEKA -ONLINE	LAIN-LAIN
7.	FOOD FOR THOUGHT, FOCUS, SUNDAY STAR -14	

UKKMAFI

UNIT KOMUNIKASI KORPORAT  
KEMENTERIAN PERTANIAN DAN INDUSTRI MAKANAN  
(UNTUK EDARAN DALAMAN MAFI, JABATAN DAN AGENSI SAHAJA)

TARIKH	MEDIA	RUANGAN	MUKA SURAT
19/12/2021	UTUSAN BORNEO	ONLINE	

## MAFI peruntukkan RM10 juta laksana Program Pertanian Bandar tahun hadapan



JASIN: Kementerian Pertanian dan Industri Makanan (MAFI) memperuntukkan kira-kira RM10 juta bagi melaksanakan Program Pertanian Bandar di 1,430 lokasi di seluruh negara pada tahun hadapan.

Timbalan Menteri MAFI I Datuk Seri Ahmad Hamzah berkata pelaksanaan program itu, dijangka akan memanfaatkan 13,075 peserta menerusi penerimaan kit pertanian bandar, yang dianggarkan RM300 setiap

set bagi seorang penerima.

Beliau berkata program tersebut juga dijangka dapat mengeluarkan kira-kira 2,200 tan tanaman sayur-sayuran untuk kegunaan peserta terlibat, dalam usaha membantu meringankan beban kos sara hidup dan kenaikan harga barangan khususnya sayur-sayuran.

“Program Pertanian Bandar semakin mendapat sambutan dan ia kini telah diperluaskan secara berperingkat ke kawasan luar bandar, berbanding fokus utamanya sebelum ini yang menyasarkan kawasan bandar.

“Pada masa sama, ia memberi manfaat pada bukan sahaja pada aspek ekonomi dan sosial masyarakat setempat, malah menyokong keperluan makanan penduduk bandar dan bandar,” katanya kepada pemberita selepas merasmikan Program Penyerahan Kit Pertanian Bandar Jabatan Pertanian Melaka di sini hari ini.

Pada majlis tersebut, beliau menyampaikan sebanyak 270 kit pertanian bandar kepada peserta program dari Dewan Undangan Negeri (DUN) Merlimau dan DUN Serkam, dan ia turut hadir Timbalan Ketua Pengarah (Pengurusan dan Regulatori) Jabatan Pertanian Norsam Alwi.

Mengulas lanjut, Ahmad berkata berdasarkan laporan penyelidikan yang dilakukan Institut Penyelidikan dan Pembangunan Pertanian Malaysia (MARDI), perbelanjaan isi rumah dapat dikurangkan sehingga RM66 sebulan secara purata, sekiranya mereka menanam sayur sendiri.

Beliau berkata justeru, pelaksanaan Program Pertanian Bandar bertepatan dengan situasi semasa, untuk memastikan golongan B40 terus dibantu dan tiada Keluarga Malaysia terkesan akibat proses pembandaran yang pesat.

Sementara itu, katanya kerajaan telah memperuntukkan sebanyak RM63.32 juta bagi pelaksanaan Program Pertanian Bandar dalam tempoh 2012 hingga tahun ini.

“Daripada jumlah itu, sebanyak RM30 juta salurkan sebagai peruntukkan tambahan selain peruntukan tahunan sebanyak RM4.5 juta pada tahun ini untuk memberi manfaat kepada 39,608 peserta di 25,775 lokasi di seluruh negara,” katanya. - BERNAMA

TARIKH	MEDIA	RUANGAN	MUKA SURAT
19/12/2021	MELAKA HARI INI	ONLINE	

## Program Pertanian Bandar bantu kurang kos sara hidup



TIMBALAN Menteri Datuk Seri Ahmad Hamzah (dua dari kanan) menyampaikan Kit Pertanian Bandar kepada penerima.

MERLIMAU 19 Dis – Kementerian Pertanian dan Industri Makanan (MAFI) memperuntukkan RM10 juta bagi memperluaskan lagi Program Pertanian Bandar atau Kebuniti pada tahun hadapan.

Timbalan Menteri, Datuk Seri Ahmad Hamzah berkata, peruntukan itu adalah usaha kementerian bagi membantu mengurangkan kos sara hidup rakyat khususnya yang

terkesan susulan pandemik COVID-19.

Beliau berkata, selain pertambahan jumlah peruntukan, bilangan peserta pada tahun hadapan juga akan diperluaskan.

“Pada tahun ini kita memperuntukkan RM4.5 juta yang memberi manfaat kepada 39, 608 individu di seluruh negara dan untuk tahun hadapan kita peruntukan RM10 juta.

“Selain peruntukan tahunan, kerajaan juga memberi peruntukan tambahan sebanyak RM30 juta dan menjadikan jumlah keseluruhan untuk Program Kebuniti berjumlah RM63.32 juta sepanjang 2021,” katanya.

Beliau berkata demikian pada Program Penyerahan Kit Pertanian Bandar Bagi Japerun Serkam dan Merlimau, hari ini.

Hadir sama, Timbalan Ketua Pengarah (Pengurusan dan Regulatori) Jabatan Pertanian Malaysia, Norsam Alwi; Ahli Dewan Undangan Negeri (ADUN) Merlimau, Dr Muhamad Akmal Saleh; ADUN Serkam, Datuk Zaidi Atan serta Pengarah Jabatan Pertanian Melaka, Rozli Azizi Talib.

Menurut beliau, menerusi Program Kebuniti, seramai 3,700 orang menerima manfaat bagi seluruh negeri Melaka sepanjang tahun ini.

“Secara keseluruhan peruntukan untuk Melaka tahun ini bernilai RM3, 795, 500 dan untuk Parlimen Jasin sahaja seramai 890 menerima manfaat.

“Untuk hari ini sebanyak 120 kit disediakan Jabatan Pertanian Negeri Melaka dan diagihkan kepada penerima di Dewan Undangan Negeri (DUN) Merlimau dan 150 kit lagi untuk DUN Serkam,” katanya.

Mengulas lanjut Ahmad berkata, Program Pertanian Bandar adalah inisiatif diambil MAFI untuk memastikan aktiviti pengeluaran makanan disokong oleh semua peringkat masyarakat khususnya golongan B40.

TARIKH	MEDIA	RUANGAN	MUKA SURAT
19/12/2021	KOSMO	ONLINE	

## Bangsai ikan ranap dipukul ombak besar



PASIR PUTEH – Harapan tujuh pengusaha ikan kering Kampung Pantai Pachakan di sini untuk membaik pulih semula bangsal yang rosak tidak kesampaian apabila keseluruhan tempat memproses bahan tersebut musnah dihempas ombak besar malam tadi.

Ombak besar sehingga menghampiri jalan raya menyebabkan rangka bangsal yang merupaman tempat menjemur ikan dan 30 bot fiber milik mereka hanyut ke dalam laut.

Timbalan Menteri Pertanian dan Industri Makanan II, Dr. Nik Muhammad Zawawi Salleh berkata, kejadian itu menyebabkan kesemua nelayan pantai dan pengusaha ikan kering yang meruoakan penduduk setempat hilang punca pendapatan ketika ini.

Menurutnya yang juga Ahli Parlimen Pasir Puteh berkata, kira-kira 100 nelayan bot kecil di kawasan penangkapan ikan Zon A telah menyimpan sampan mereka di kawasan yang lebih selamat sepanjang musim laut bergelora dengan tiupan angin kencang.

“Ia merupakan fenomena biasa yang dihadapi nelayan pantai setiap penghujung tahun. Ini termasuk kerosakan bangsal memproses ikan kering bermula 5 Disember lepas, namun pada tahun ini mereka kerugian besar apabila tempat mereka mencari rezeki dan sebahagian simennya hanyut ke tengah laut.

“Saya akan meminta pihak berkaitan untuk membuat kajian dan tindakan yang sesuai agar aktiviti ekonomi nelayan yang berdaftar di bawah Persatuan Nelayan Kawasan (PNK) dapat berjalan semula selepas musim tengkujuh ini,” katanya. – K! ONLINE.



19 DEC, 2021

## FAMA sasar JTDL diadakan sekali di setiap negeri tahun hadapan

Utusan Borneo Sarawak, Malaysia

Page 1 of 2

### FAMA sasar JTDL diadakan sekali di setiap negeri tahun hadapan

**TANGKAK:** Lembaga Pemasaran Pertanian Persekutuan (FAMA) menyasarkan untuk menganjurkan Program Jualan Terus Dari Ladang (JTDL) sekurang-kurangnya sekali untuk setiap negeri pada tahun hadapan bagi membantu pengguna membeli barangan tanpa melalui orang tengah.

Timbalan Ketua Pengarah (Operasi) FAMA Abdul Rashid Bahri berkata, selain membantu pengguna membeli barangan keperluan dengan harga yang munasabah, program JTDL ini juga dapat membantu peserta Ladang Kontrak FAMA dan usahawan industri asas tani (IAT) memasarkan hasil pengeluaran mereka terus kepada pembeli.

Katanya, program JTDL yang dirancang pada 2022 itu dijangka dilaksanakan dengan kolaboratif daripada pasar raya terpilih, berbanding sebelum ini yang hanya dibuat di tapak pasar tani kekal dan pasar tani sejak ia bermula pada 2016.

"Kita merancang untuk setiap negeri mengadakan (Program JTDL) sekali setahun untuk setiap negeri, namun jika ia mendapat sambutan mungkin kita akan tambah kepada dua atau tiga kali penganjurannya untuk setiap negeri.

"Tujuan utama JTDL ini diadakan adalah untuk mengawal harga jualan barangan keperluan agar ia tidak terlalu tinggi, sekali gus sebagai satu inisiatif mengurangkan

kos sara hidup rakyat dalam tempoh Pelan Pemulihan Negara (PPN)," katanya kepada Bernama, di sini, semalam.

Abdul Rashid berkata demikian ketika penutupan Program JTDL dan My Best Buy FAMA Johor di pekanrangan Pasar Tani Kekal Bukit Gambir, dekat sini, yang turut dihadiri oleh Pengarah FAMA Negeri Johor Shahri-zan Sudiman.

Sementara itu, Abdul Rashid menjelaskan selain JTDL di lokasi yang sama, pihaknya turut akan mengadakan Program My Best Buy (MBB) yang bertujuan memastikan pengguna mendapatkan barangan yang segar dan berkualiti.

Katanya, pihaknya juga

akan mengadakan beberapa lagi program bagi membantu penggunaan usahawan sama ada di bandar atau luar bandar untuk menangani kesan kenaikan kos sara hidup.

"Selain diadakan di lokasi JTDL, program MBB ini juga akan dilaksanakan di lokasi tertentu yang akan memudahkkan pengguna seperti di pejabat kerajaan, projek perumahan rakyat (PPR), outlet pemasaran FAMA, universiti awam dan swasta serta di pasar raya.

"Bagi program MBB Negeri Johor, terdapat 113 lokasi tetap dan bermusim selain turut membantu seramai 4,419 usahawan memasarkan produk masing-masing hingga November tahun ini," katanya. — Bernama



19 DEC, 2021

## FAMA sasar JTDL diadakan sekali di setiap negeri tahun hadapan

Utusan Borneo Sarawak, Malaysia

Page 2 of 2

### SUMMARIES

TANGKAK: Lembaga Pemasaran Pertanian Persekutuan (FAMA) menasaskan untuk menganjurkan Program Jualan Terus Da Ladang (JTDL) sekurang-kurangnya sekali untuk setiap negeri pada tahun hadapan bagi membantu pengguna membeli barangan tanpa melalui orang tengah. Timbalan Ivetua Pengarah (Operasi) FAMA Abdul Rashid Bahri berkata, selain membantu pengguna membeli barangan keperluan dengan harga yang munasabah, program JTDL ini juga dapat membantu peserta Ladang Kontrak FAMA dan usahawan industri asas tani (IAT) memasarkan hasil pengeluaran mereka terus kepada pembeli.



19 DEC, 2021

## Ikan segar sejuk beku bantu stabil harga ikan pada musim tengkujuh

Utusan Borneo Sabah, Malaysia

Page 1 of 2

## Ikan segar sejuk beku bantu stabil harga ikan pada musim tengkujuh

**JELI:** Tawaran harga ikan segar sejuk beku di negeri ini menjadi alternatif kepada pengguna selain dapat membantu menstabilkan harga ikan pada musim tengkujuh.

Pengarah Kementerian Perdagangan Dalam Negeri dan Hal Ehwal Pengguna (KPDNHEP) Kelantan Adnan Abd Rahman berkata, inisiatif ini dilakukan bersama Lembaga Kemajuan Ikan Malaysia (LKIM) dalam memastikan bekalan ikan segar sejuk beku yang terdapat di pasaran mencukupi.

"Sebagaimana kita sedia maklum, ikan segar memang sukar untuk diperoleh ketika musim tengkujuh kerana rata-rata nelayan tidak dapat turun ke laut.

"Oleh itu, apabila ada bekalan ikan segar sejuk beku dari LKIM ini ia dapat membantu masalah yang dihadapi oleh rakyat selain harga yang dijual adalah lebih murah," katanya kepada pemberita pada Program Jualan Keluarga Malaysia di Pasar Tani Ayer Lanas, di sini semalam.

Mengulas lanjut, beliau berkata tiga kompaun telah dikenakan kepada peniaga yang melanggar peraturan pelaksanaan Skim Harga Maksimum Keluarga Malaysia (SHMKM) sejak ia mula dilaksanakan pada 7 Disember lepas.

Adnan berkata antara kesalahannya itu membabitkan tidak meletakkan tanda harga dan tidak meletakkan tanda harga berwarna merah jambu yang

diwajibkan untuk diletakkan pada barangan kawalan.

"Pemantauan dan pemeriksaan yang dijalankan sepanjang tempoh pelaksanaan skim itu setakat ini, kami dapati harga barangan keperluan telah menurun contohnya harga ayam mentah yang sebelum ini mencecah RM10 sekilogram namun kini boleh didapati pada harga RM6.99 sekilogram.

"Kami harap peniaga dapat menurunkan harga seperti yang ditetapkan, selain pengguna juga dinasihatkan bijak menggunakan kuasa membeli dengan melakukan perbezaan harga di kawasan berhampiran menerusi aplikasi yang diperkenalkan KPDNHEP iaitu Price Catcher," katanya.

— Bernama



19 DEC, 2021

## Ikan segar sejuk beku bantu stabil harga ikan pada musim tengkujuh

Utusan Borneo Sabah, Malaysia

Page 2 of 2

### SUMMARIES

JELI: Tawaran harga ikan segar sejuk beku di negeri ini menjadi alternatif kepada pengguna selain dapat membantu menstabilkan harga ikan pada musim tengkujuh. Pengarah Kementerian Perdagangan Dalam Negeri dan Hal Ehwal Pengguna (KPDNHEP) Kelantan Adnan Abd Rahman berkata, inisiatif ini dilakukan bersama Lembaga Kemajuan Ikan Malaysia (LKIM) dalam memastikan bekalan ikan segar sejuk beku yang terdapat di pasaran mencukupi.



TARIKH	MEDIA	RUANGAN	MUKA SURAT
19/12/2021	SUARA MERDEKA	ONLINE	

## Program Jualan Keluarga Malaysia kini di Putrajaya



PAGI semalam YB Datuk Seri Utama Tengku Adnan Tengku Mansor, melakukan *walkabout* Program Jualan Keluarga Malaysia (PJKM) di Presint 9, Putrajaya. Penganjuran PJKM pada minggu ini dilaksanakan serentak di 177 Parlimen di seluruh negara.

Pelaksanaan PJKM yang dikendalikan oleh Kementerian Perdagangan Dalam Negeri dan Hal Ehwal Pengguna (KPDNHEP) diadakan sebagai inisiatif Kerajaan untuk membantu meringankan kos sara hidup rakyat

terutamanya dari kalangan berpendapatan rendah.

Program ini merupakan kerjasama di antara KPDNHEP, Kementerian Pertanian dan Industri Makanan (MAFI) dan Kementerian Kewangan Malaysia (MOF) serta agensi-agensinya di bawahnya dan rakan-rakan strategik dari sektor pemborong dan peruncitan dalam menangani situasi kenaikan harga barangan yang melanda dunia dan Malaysia.

Program ini juga dirancang untuk dilaksanakan dua kali sebulan untuk tempoh 3 bulan bermula 4 Disember 2021 hingga Mac 2022 merangkumi kesemua 222 kawasan parlimen di lokasi-lokasi yang akan ditentukan dan diumumkan kelak.

PJKM menawarkan pilihan kepada pengguna untuk mendapatkan pelbagai barangan keperluan harian dengan harga sehingga 20% lebih rendah daripada harga pasaran setempat. Antara barang-barang yang dijual semasa program ini adalah ayam, ikan, telur, sayur-sayuran, minyak masak, gula, tepung, beras dan juga barangan yang telah diproses

Agensi Kerajaan dan Rakan Strategik dari kalangan pemain industri yang terlibat dalam PJKM di Putrajaya ini adalah Lembaga Pemasaran Pertanian Persekutuan (FAMA), Persatuan Nelayan Kebangsaan (NEKMAT), Pertubuhan Peladang Kebangsaan (NAFAS), Legasi Z Sufi, MyDIN, Aeon Big dan Lotus's.

PJKM diharap dapat menjadi pemangkin kepada masyarakat pengguna untuk merancang pembelian dan membuat pilihan yang bijak bagi mengurangkan bebanan perbelanjaan isi rumah.

KPDNHEP mengingatkan kepada semua peniaga agar sentiasa beretika mematuhi peraturan dan undang-undang yang ditetapkan Kerajaan. Kerajaan menyeru agar rakyat bersabar dan terus bersama kerajaan dalam waktu sukar yang luar biasa ini yang turut melanda dan memberi kesan kepada rantai bekalan dunia dan negara.

Pegawai Penguat Kuasa KPDNHEP akan terus melaksanakan pemantauan dan pemeriksaan bagi memastikan bekalan sentiasa stabil dan tiada elemen pencatutan dalam pasaran.

Untuk sebarang pertanyaan dan maklumat lanjut atau penyaluran aduan, orang ramai khususnya boleh lakukan ke talian whatsapp di 019- 279 4317, Portal Aduan; e-aduan.kpdnhep.gov.my atau melalui email ke e- [aduan@kpdnhep.gov.my](mailto:aduan@kpdnhep.gov.my).

Headline	Food for thought		
MediaTitle	Sunday Star		
Date	19 Dec 2021	Color	Full Color
Section	Focus	Circulation	175,986
Page No	14	Readership	527,958
Language	English	ArticleSize	590 cm <sup>2</sup>
Journalist	Wong Chun Wai	AdValue	RM 29,692
Frequency	Daily	PR Value	RM 89,076



**On the beat**  
**WONG CHUN WAI**  
newsdesk@thestar.com.my

# Food for thought

Malaysia spent RM55.5bil in food imports in 2020 and the bill will be higher this year with a weaker ringgit. The need for food security is top priority.

THE issue that matters most to Malaysians now is the skyrocketing price of essential food items, but it doesn't seem to be of concern to our politicians.

So a few opposition politicians raised it, but they took it as a political scoring point, blaming the government and failing to offer real solutions or even proper understanding of the grave issue.

The government tried to appease the struggling public by assuring them that the price of essential goods are expected to stabilise and recover by early next year.

Prime Minister Datuk Seri Ismail Sabri Yaakob said that when most countries reopen their borders, economic activities will slowly return to normal.

Yes, it is no doubt a global problem because the Covid-19 pandemic not only cost lives and livelihood, but has placed unprecedented stress on the food supply chain.

In Malaysia, a study by the Malaysian Agricultural Research and Development Institute (MARDI) revealed that 91.1% of entrepreneurs in the agri-food sectors have been affected by the pandemic with crops left unharvested due to

the lack of manpower.

Globally, there is a similar bottleneck in the farm labour, processing, transport and logistics sectors as well as momentous shifts in demand, according to the Organisation of Economic Co-operation and Development (OECD).

Even construction materials, petrol and animal feed, among others, have been impacted.

"Most of these disruptions are the result of policies adopted in containing the spread of the virus. Food supply chains have demonstrated remarkable resilience in the face of these stresses," it said.

While the impact of Covid-19 is still unfolding, experience so far has shown the importance of an open and predictable international trade environment to ensure food can move to where it is needed.

"The biggest risk for food security is not with food availability but with consumers' access to food; safety nets are essential to avoid an increase in hunger and food insecurity."

As the world grapples with the uncertainties of Covid-19, no one can be sure of how it will move from here. Just when we thought that the world has become safer, a new strain of the virus suddenly emerged and put us back to square one.

It is shown that even if the richer countries can successfully vaccinate their citizens, we won't be safe if poorer countries, especially those in Africa and South America, are not given access to full vaccination.

Only 4% of Africa's population are fully vaccinated with current data showing that only 20 African

countries have vaccinated at least 10% of their population.

There are 54 countries in Africa with Nigeria being the continent's most populous country of over 205 million.

But while Covid-19 remains a massive headache, what our lawmakers do not seem to be concerned about is our gigantic food bill.

In 2020, our food imports amounted to a record RM55.5bil, to meet our needs and demand.

According to the Department of Statistics Malaysia, we are highly dependent on the import of mutton (RM1879.4mil), mango (RM187.9 mil), coconut (RM266.3mil), and beef (RM2.2bil) - from Australia, Thailand, India and Indonesia respectively - to meet domestic demand.

The data also showed a staggeringly high import bill for chillies, ginger and round cabbage.

As a regular hypermarket visitor, I can testify that we are even buying chili padi from Bangladesh and Thailand, although we assume it is an easy crop to plant in Malaysia.

Malaysia only produces 71% of rice, fruits (66%), vegetables (40%) and ruminants (29%) of what we need, according to a MARDI report.

The Malaysian Competition Commission (MyCC) has even reported that we are importing ikan kembung, the so-called poor man's fish, from China, Yemen, Pakistan, Myanmar and Indonesia. The import of these Indian mackerel included frozen ones.

It's very simple - this is clearly unsustainable.

We can bet that for 2021, our food import bill will be another record, especially with the current

cy exchange, which is seeing a weaker ringgit.

The food import bill has been climbing over the years and it is most unfortunate that our Members of Parliament, regardless of their political parties, have shown little interest.

It reflects the quality of many MPs we have, unfortunately, and we are expected to place our future in their hands. The trivial matters they are raising are simply chit-chatworthy.

One would have expected a former prime minister like Tun Dr Mahathir Mohamad to set a better example but he is caught in a time warp with his racial prejudices and failed formula.

Worse, his recent controversial remarks have further eroded his legacy.

Love him or loathe him, he has done so much for Malaysia but he must learn to leave the stage.

Dr Mahathir should be giving advice and support to the new crop of leaders with his vast experience and knowledge, and not undermine them.

And the point is really this - Dr Mahathir neglected agriculture and food production under his 22-year tenure with his prioritising manufacturing, including car making, which turned out to be a disaster.

There has never been any serious focus on agriculture and aquaculture to rejuvenate our food-based sectors, even now, with the digital and technological adoption of drones, precision farming, sensors and other tools.

Only 28% of our population are involved in agriculture and they are, on average, 60 years old, according to MARDI.

We can and will do well if there is the right level of investment and support. Malaysia will only slide if we tie everything to race, because everything will fall into place if there is good business, and everyone will benefit.

The Sekinchan padi farmers in Selangor are certainly a fine example.

Where once there was only empty land, its vast, well-irrigated and organised paddy fields now produce one of the highest yields of rice in the country.

It is a good study of how government agencies and farmers have worked well together for Malaysia, proving agriculture is possible, and Sekinchan has even pushed up the value chain, turning in tourism as a product. Malaysia may be a small country, with precious land already taken up by palm oil and now, durian plantation, but there is nothing stopping us from investing in food production in other countries, which is what China is doing.

Between 2000 and 2018, China purchased an estimated 3.2 million hectares of land abroad for food production including cattle businesses, making it one of the largest buyers in the world.

It even invested in food production in the United States, including in one case, a US\$1 trillion takeover of the American Smithfield Foods.

The reality is that food crops are a lot harder to plant and maintain compared to oil palm with a 25-year life span tree, while most food crops take only a few months to a few years.

But our population will hit 37 million by 2030 and alarmingly, our self-sufficiency level (SSL) of food crops has continued to drop drastically, and it will take its toll mostly on the B50 group.

Our politicians need to wake up, stop focusing on inconsequential issues and unnecessary mega projects that cost billions, when there are plenty of urgent matters that need our attention.

And food security is really top priority.